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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tehet az önkormányzat, ha az állami átvétel után 
mégis maga szeretne védőnői intézményeket fenntartani?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 

“A  magyar  védőnői  szolgálat  egyedülálló  a  világon,  számos  országból  érdeklődnek,  miként
vehetnék át  ezt  a  kiválóan működő  hálózatot”  –  erről  beszélt  Hornung Ágnes,  a  Kulturális  és
Innovációs Minisztérium családokért felelős államtitkára a védőnők szakmai konferenciáján idén
áprilisban.  A kormánypárti  Magyar  Nemzet  az  eseményről  azzal  a  címmel  számolt  be,  hogy
“Világszínvonalú a magyar védőnői hálózat”.
 
Most azonban mégis azt  látjuk,  hogy a még Önök szerint is  világszínvonalú védőnői hálózatot
elveszik az eddig azt jó gazda módjára kezelő és azt világszínvonalúvá tevő önkormányzatoktól.
Július elsejétől ugyanis az állami ellátórendszer veszi át a védőnői feladatokat.
 
Érthetetlen és furcsa, hogy mi szükség van arra, hogy egy világszínvonalú rendszert ilyen módon
változtassanak meg. Sajnálatos módon az elmúlt évek központosító egészségügyi szervezése nem
azt  ígéri  a  településeknek,  hogy  az  ellátás  javulni  fog.  Sorozatos  kórházi  osztálybezárásoknak,
tömeges egészségügyi felmondásoknak lehettünk az elmúlt években szemtanúi, de legújabban az új
ügyeleti rendszer bevezetése sem éppen egy sikertörténet volt, számos háziorvos megtagadta az új
ügyeleti szerződés aláírását.
 
Éppen ezért fontos volna, hogy a helyi közösségek és az őket képviselő önkormányzatok megfelelő
biztosítékot kapjanak arra, hogy a védőnői hálózat minősége nem fog romlani, hogy az legalább az
eddig megszokott minőségben, folyamatos szakmai fejlődés mellett fog működni.
 
Fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:



Tudja-e biztosítani, hogy a védőnői ellátás minősége nem fog romlani?
Tudja-e biztosítani, hogy nem fog a védőnői ellátás egyetlen településen sem megszűnni?
Mit tehet az önkormányzat, ha az állami átvétel után mégis maga szeretne védőnői intézményeket
fenntartani? Milyen lehetőségei vannak arra, hogy saját maga finanszírozza a helyi védőnői ellátást?
 
Várom válaszát, tisztelettel
dr. Gurmai Zita
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